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Deze week in het lobbymemo: 

 

Verslagen Tweede Kamer 

• Begrotingsdebat Landbouw, Visserij, Voedselzekerheid en Natuur 

• Begrotingsdebat Economische Zaken 

• Tweeminutendebat ruimtelijke ordening 

• Commissiedebat duurzaam vervoer 

• Commissiedebat Armoede- en schuldenbeleid 

• Commissiedebat Ouderenzorg 

• Rondetafelgesprek Wet Collectieve Warmtevoorzieningen 

Stemmingen 

• Dinsdag 15 oktober 

Commissieagenda Tweede Kamer 

Plenaire agenda Tweede Kamer 

Brussel 

• Nederlandse delegatie actief tijdens de 47e plenaire zitting van het Congres van Lokale en 

Regionale overheden van de Raad van Europa 

• Uitnodiging online bestuurlijk oploopje toekomst Cohesiebeleid – vrijdag 25 oktober 15:00-

15:45 

• Overzicht hoorzittingen van Eurocommissarissen in Europees Parlement 

• Agenda Europese Comité van de Regio’s 

• Agenda Congres Raad van Europa 

 

Lobbymemo 18 oktober 2024 
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Verslagen Tweede Kamer 

Begrotingsdebat Landbouw, Visserij, Voedselzekerheid en Natuur 

Toekomst landbouw 

In het belang van water, natuur en klimaat is een transitie in de landbouw hard nodig, betoogt Bromet 

(GroenLinks-PvdA). De afgelopen jaren werden er in haar ogen langzaam stappen in de goede richting 

gezet. Maar met het aantreden van de nieuwe bewindslieden dreigen zaken weer te verslechteren. 

Er is een breed besef dat we dingen anders moeten doen in de landbouw, zegt Ouwehand (PvdD), 

maar de bewindslieden blijven achter. Boeren worden volgens haar vastgehouden in een systeem waar 

vooral de grote spelers in de agro-industrie van profiteren, wat ten koste gaat van schoon water, 

schone bodem en schone lucht. 

Het moet anders, vindt ook Podt (D66): het kabinet voert een struisvogelpolitiek, terwijl het 

verduurzaming zou moeten stimuleren, bijvoorbeeld door koplopers te steunen. 

Het is positief dat de minister wil inzetten op meer innovatie in de landbouw, zegt Koekkoek (Volt). Die 

moet echter niet gericht zijn op het oude systeem maar op verduurzaming. Daarbij denkt ze aan het 

aanleggen van voedselbossen en het stimuleren van multifunctionele gewassen als zeewier en 

mammoetgras. 

Ondanks de cruciale rol die boeren spelen, betoogt Van Meijeren (FVD), zijn ze slachtoffer van 

destructief beleid, bijvoorbeeld op het gebied van stikstof en mest. De onzekerheid die hieruit 

voortvloeit, zorgt ervoor dat boeren financieel en mentaal uitgeput raken en geen toekomst meer zien. 

 

Minister Wiersma wil dat haar beleid "toekomstperspectief ademt", bijvoorbeeld door meer aandacht 

voor de weerbaarheid van het Nederlandse voedselsysteem in geopolitiek onzekere tijden. De minister 

wil langjarige contracten afsluiten met marktconforme vergoedingen voor boeren voor hun rol in natuur- 

en landschapsbeheer. De minister maakt hiervoor vanaf 2026 jaarlijks structureel 500 miljoen vrij. 

De regio wil zo veel mogelijk zelf met dit geld aan de slag, stelt Holman (NSC). Hij vraagt zich af of het 

verstandig is om landelijke regie te voeren. Van Campen (VVD) roept de minister op om het geld zo 

veel mogelijk te besteden aan al bestaande initiatieven, zoals agrarische collectieven. 

De minister erkent het succes van collectieven bij agrarisch beheer, onder andere door lage 

overheadkosten. Zij ziet daarom een "zeer prominente rol" voor deze collectieven. 

Flach (SGP) vraagt om meer continuïteit in de uitkeringen die boeren ontvangen voor natuurbeheer, 

anders zullen ze vanwege de onzekerheid stoppen. In 2025 wil de minister de vergoedingen gelijk 

houden. Maar vanaf 2026 verandert de systematiek voor vergoedingen, waarmee de minister een 

advies van Wageningen University volgt. 

Nijhof (PVV) is bezorgd over de terughoudendheid van banken om zelfs winstgevende boerenbedrijven 

te financieren. De minister wil dit bespreken met banken en boeren. 

 

Vedder (CDA) steunt de landbouwtransitie, maar de kosten dreigen voor een veel te groot deel op het 

bord van de volgende generatie boeren terecht te komen. Zij stelt daarom voor om 5 miljard uit het 

Klimaatfonds te gebruiken voor de transitie. 

Het is belangrijk dat het geld voor de opkoopregeling naar voren wordt gehaald, benadrukt Holman 

(NSC). Deze regeling moet vrijwillig en ruimhartig zijn en duidelijke doelen hebben voor de toekomst 

van de sector. Op welke bedrijven richt de minister de regeling? 

Vanaf 2026 is er geld gereserveerd voor agrarisch natuur- en landschapsbeheer, stelt Grinwis 

(ChristenUnie) vast, maar in 2025 is er een gat. Daarom stelt hij voor om 50 miljoen naar voren te halen 

en al in 2025 uit te geven. 

Het geld voor de landbouw moet niet alleen gaan naar uitkoop van landbouwbedrijven, betoogt Van der 

Plas (BBB), maar ook naar bedrijven die doorgaan. Daarom is afgesproken dat er geld gaat naar 

innovatie en agrarisch natuurbeheer. 
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Doelsturing/ stikstof 

Boeren moeten weer baas op eigen bedrijf worden, vindt Nijhof (PVV). Als er doelen worden gesteld, 

bijvoorbeeld over klimaat of stikstof, moeten ze de vrijheid krijgen om zelf in te vullen hoe ze die gaan 

halen. Belangrijk daarbij is dat ze voldoende tijd krijgen, dat de regeldruk wordt beperkt en dat regels 

niet steeds veranderen. 

Wanneer gaan we de beloofde doelsturing eindelijk in de praktijk zien? Van Campen (VVD) spoort de 

minister aan om van woorden naar daden te gaan, bijvoorbeeld door de invoering van de afrekenbare 

stoffenbalans. 

 

De oplossing voor de stikstofproblematiek is niet eenvoudig, erkent minister Wiersma. Het kabinet 

schrapt provinciale plannen voor stikstofreductie en zet in op een "gebiedsgerichte aanpak". Er zijn 

middelen beschikbaar voor uitkoop van boerenbedrijven en voor de PAS-melders. 

Bromet (GroenLinks-PvdA) wijst op het risico van 17 miljard euro dat de overheid loopt door een 

rechtszaak die Greenpeace heeft aangespannen, onder andere vanwege het trage stikstofbeleid. Zij 

vindt het vreemd dat daar op de begroting geen rekening mee is gehouden. De minister is 

"stronteigenwijs" en negeert adviezen, zegt Ouwehand (PvdD), terwijl de natuur in een nog slechtere 

staat verkeert dan eerder werd gedacht. 

Wiersma zegt niet zomaar "uit het raam te gooien" wat vorige kabinetten in gang hebben gezet. Maar 

ze wil wel meer inzetten op innovatie en agrarisch natuurbeheer om uit de stikstofcrisis te komen. 

Wiersma wil zich in Europa opstellen als "constructieve gesprekspartner" in het mestdossier. Dat moet 

uiteindelijk een verlenging van de derogatie opleveren, oftewel een uitzondering op Europese regels 

waardoor Nederlandse boeren meer mest mogen uitrijden op hun land. 

Op korte termijn wordt het een "vrijwel onmogelijke klus" om Europa mee te krijgen, verwacht Vedder 

(CDA). Zij vreest een koude sanering om aan de regels te kunnen voldoen. Grinwis (ChristenUnie) wil 

dat de minister zich voorbereidt op een worstcasescenario. Koekkoek (Volt) spreekt over een "wassen 

neus" wegens een gebrek aan echte kabinetsmaatregelen om uit de mestimpasse te komen. 

Wiersma ziet op basis van haar eerste Europese gesprekken wel degelijk een kans van slagen. Zo laat 

Nederland op verschillende terreinen zien te werken aan verbetering van de waterkwaliteit, die 

samenhangt met de mestregels. 

 

 

Rivierkreeft 

De Amerikaanse rivierkreeft rukt op in Nederlandse wateren. Flach (SGP) wil 2 miljoen vrijmaken voor 

pilots gericht op de bestrijding van deze invasieve exoot. Vooral omdat die een bedreiging is voor het 

halen van waterkwaliteitsdoelen. 

 

Moties 

Er zijn 31 moties ingediend die u hier kunt terugvinden. Veel gaan in op dierenbeulen aanpakken, 

dierenwelzijn in het algemeen, visserij en financiële regelingen voor boeren. Met een brede blik zijn 

voor gemeenten relevant: 

• Motie van de leden Bromet en Grinwis over het onderdeel uit de stikstofwet over het 

vergunningsplichtig maken van intern salderen voor 4 december 2024 naar de Kamer sturen. 

• Motie van het lid Podt over de CO2-emissiereductie uit het NPLG als uitgangspunt hanteren 

voor de alternatieve gebiedsplannen(PDF) 

• Motie van het lid Van Campen c.s. over de middelen voor Agrarisch Natuur- en 

Landschapsbeheer inzetten in het landelijke gebied en direct laten bijdragen aan de 

verplichtingen ten aanzien van natuur, klimaat en water 

• Motie van het lid Vedder c.s. over landbouwers tot 40 jaar uitzonderen van de afromingsplicht 

die geldt bij de overgang van productierechten 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2022/04/21/afrekenbare-stoffenbalans-opties-voor-lichte-regulering-op-ammoniak-en-klimaat#:~:text=Een%20Afrekenbare%20Stoffenbalans%20is%20veel,zijn%20bijvoorbeeld%20melk%20en%20vlees.
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2022/04/21/afrekenbare-stoffenbalans-opties-voor-lichte-regulering-op-ammoniak-en-klimaat#:~:text=Een%20Afrekenbare%20Stoffenbalans%20is%20veel,zijn%20bijvoorbeeld%20melk%20en%20vlees.
https://www.boerderij.nl/wat-is-een-pas-melder
https://www.greenpeace.org/nl/algemeen/56408/waarom-greenpeace-een-rechtszaak-voor-de-natuur-start-en-tegen-het-trage-stikstofbeleid/
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/plenaire_vergaderingen/details/activiteit?id=2024A07185
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D39198
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D39232
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D39237
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D39241
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D39241
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• Motie van de leden Flach en Grinwis over een voorstel aan de Kamer om de wettelijke deadline 

voor het legalisatieprogramma voor PAS-knelgevallen op te schuiven 

 

 

Amendementen  

Er zijn zeven amendementen ingediend. Geen van alle relevant voor gemeenten. Het 

rivierkreeftamendement hieronder is opgenomen omdat er eerder bij VNG ALV een motie over is 

aangenomen.  

• Amendement van het lid Flach over twee miljoen euro voor pilotprojecten voor de aanpak van 

de rivierkreeft 

Begrotingsdebat Economische Zaken 

Zoals bij alle begrotingsdebatten gaat het alle kanten uit wat de inbreng van de fracties betreft.  

Regeldruk, de innovatie stand van ons land, steun aan het MKB of ambachten en zo meer. Voor de 

overzichtelijkheid en is het verslag beperkt tot wat gemeenten aan gaat. 

 

MKB & zero-emissie 

Van Meetelen (PVV) waarschuwt dat kleine ondernemers worden belast door toenemende regeldruk. 

Ze wijst op de invoering van zero-emissiezones in veertien binnensteden vanaf 2025. Voor veel 

bedrijven is een elektrisch bestelbusje onbetaalbaar. Ondernemers die actief zijn in de ambulante 

handel, hebben te maken met een clusterfuck, zegt Van Meetelen (PVV). Ze zijn de klos door de 

combinatie van zero-emissiezones, schaarse vergunningen en verlies van financiering. En de regeldruk 

die erbij komt kijken is onwerkbaar. 

Bij de ontwikkeling van zero-emissiebeleid is onvoldoende rekening gehouden met bijvoorbeeld 

toeleveranciers, ambulante handel en kermisexploitanten, vindt Vermeer (BBB). Hij wil dat er eerst 

onderzoek wordt gedaan naar sociale, economische en financiële gevolgen van zero-emissiezones, 

voordat ze worden ingevoerd. Tot slot wil BBB dat de kabinet zich houdt aan het regeerprogramma, 

uitstel van de zones en dient daar een motie over in. Forum wil helemaal af van de zones. 

 

De minister geeft aan dat dit bij zijn collega van Infrastructuur en Waterstaat hoort. Hij heeft begrip voor 

de verhalen en zal aandringen op een gesprek met de VNG. Hij verwijst een tweede keer naar de VNG 

in verband met een handreiking schaarse vergunningen dat onlangs is uitgegeven. 

 

Flach (SGP) stelt dat winkelstraten belangrijk zijn voor de steden. Reactie van de VNG is zeer positief 

op de subsidies en impulsaanpak winkelgebieden. Hij vraagt met Eerdmans (Ja21) aan de minister of 

we door kunnen gaan met deze regeling. 

Het is de minister duidelijk dat er veel belangstelling bestaat voor die regeling die geëvalueerd wordt in 

2027, maar ook tussentijds vinden voortgangsgesprekken plaats, waarover ik de Kamer al in 2025 zal 

informeren. Daarna wil de regering kijken of ze de regeling wil doorzetten. Maar het amendement van 

de SGP ontraadt hij omdat het een tijdelijke impulsaanpak in de context van de coronaproblematiek is 

geweest. De VVD vraagt om tempo want wil de aanpak ook doorzetten. 

 

 

Innovatie  

Het is om te huilen dat het kabinet miljarden bezuinigt op onderwijs, innovatie en onderzoek, stelt 

Thijssen (GroenLinks-PvdA). Hij wil dat de bezuinigingen worden teruggedraaid en dat Nederland 

steviger toewerkt naar een klimaatneutrale en circulaire economie. 

Als we niet blijven investeren in de economie, krijgen onze kinderen het slechter dan wij, is de 

boodschap van Sneller (D66). Hij constateert dat het kabinet wil stoppen met het Nationaal Groeifonds, 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D39274
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D39274
https://nos.nl/artikel/2539660-kabinet-legt-zich-neer-bij-de-komst-van-uitstootvrije-binnensteden
https://vng.nl/sites/default/files/publicaties/2018/handreiking_schaarse_vergunningen.pdf
https://www.nationaalgroeifonds.nl/actueel/nieuws/2024/05/16/nationaal-groeifonds-wordt-uitgefaseerd
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terwijl er juist investeringen in innovatie nodig zijn, zoals in start-ups. Dan versterken we het 

verdienvermogen van morgen. 

Hoe gaan we de productiviteitsgroei aanjagen? Sneller (D66) mist in het regeerprogramma de 

bouwstenen hiervoor: er lijkt vooral te worden bezuinigd. Er gaan netto miljarden minder naar 

onderwijs, onderzoek, wetenschap en innovatie en er wordt 8 miljard aan de verkeerde dingen 

uitgeven. Dat leidt tot minder productiviteit.  

Martens-America (VVD) mist zelfreflectie aan het verhaal van D66. Hoe kijken ze aan tegen de 

expatregeling? Sneller zegt dat ondernemers behoefte hebben aan stabiliteit voor meer verbinding en 

daar doet het kabinet niks voor. Het kabinet moet niet gaan bezuinigen op de kenniseconomie en op de 

innovatieve economie. Daar is de VVD het mee eens. 

 

Van Dijk (CDA) vindt dat we niet weten hoe wij willen voldoen aan innovatiedoelen in 2030. Wat voor 

economie willen we zijn? Als het aan het CDA ligt gaan we investeren in de economie van morgen. 

De miljoen bezuinigen wil CDA van tafel. Want we moeten beter werken met InvestNL en elke regio 

telt. Bezuinigingen per 2026.  

 

Het beleid van het kabinet is te veel op de korte termijn gericht, concludeert Dassen (Volt). Door minder 

te investeren in innovatie wordt het verdienvermogen voor de toekomst ondermijnd. Maar de minister is 

positiever. Met zijn productiviteitsagenda wil hij bezien hoe in verschillende sectoren de productiviteit 

verhoogd kan worden. 

De begroting van Economische Zaken bevat enorm veel verschillende innovatiesubsidiepotjes, stelt 

Zeedijk (NSC) vast. Zij vraagt de minister om de innovatiesubsidies te stroomlijnen en 

sleuteltechnologieën prioriteit te geven. 

 

In een ideale wereld zou er meer geld beschikbaar zijn voor innovatie, zegt de minister, maar het 

kabinet heeft keuzes moeten maken zoals woningbouw. Er is zeker ambitie om de productiviteit te 

verhogen en er gaat nog steeds geld naar innovatie, maar bedrijven moeten daar ook zelf hun rol in 

pakken. Economie is niet maakbaar, je kan sectoren niet aanwijzen om te groeien.  

Uitbuiting van arbeidsmigranten ongewenst maar geeft handhavingsprobleem, iedereen moet zich aan 

de wet houden. 

 

 

Aandeelhouders 

Er gaat steeds meer geld naar aandeelhouders en minder naar lonen en mensen, betoogt Thijssen 

(GroenLinks-PvdA). Beursgenoteerde bedrijven lijken zich alleen te richten op winstmaximalisatie en 

arbeidsmigranten uitgebuit met een laag loon terwijl er een balans gezocht zou moeten worden tussen 

people, planet en profit. Terwijl een zwembad in gemeente Gulpen sluit ontwijken bedrijven de 

belasting. Bedrijven moeten eerlijk hun belasting betalen zodat zwembaden openblijven. Over 

zwembaden gesproken, ook de PVV vraagt aan de minister om in gesprek te gaan met gemeenten 

over zwembaden die dicht zullen gaan. 

 

Beursgenoteerde bedrijven zetten steeds meer de aandeelhoudersbelangen voorop, zegt Grinwis 

(ChristenUnie), waar brede maatschappelijke belangen onder lijden. Hij spoort de minister aan om 

meer ruimte te maken voor Rijnlands denken en te bezien hoe dit kan worden vastgelegd in wet- en 

regelgeving. De VVD denkt aan lastenverlichting om bedrijven hier te houden en de innovatie te 

bevorderen 

 

In de periode 2019-2023 zijn zowel de winsten als de lonen gestegen, zegt Beljaarts. De winsten 

stegen wel meer (30%) dan de lonen (25%). Maar daar is een logische verklaring voor. Prijzen en 

winsten reageren namelijk direct op de stand van de conjunctuur. Lonen reageren vertraagd vanwege 

https://www.montesquieu-instituut.nl/id/vhz7d0k1g1yk/rijnlands_model
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de cao-systematiek. Macht in de markt neemt toe en wordt  problematisch. Advies van ACM belangrijk 

maar moeten we naast andere belangen wegen. Eerste kwartaal 2025 komt een voorstel. 

 

Netcongestie 

De overheid moet de randvoorwaarden op orde brengen zodat ondernemers kunnen ondernemen, 

vindt Grinwis (ChristenUnie). Maar dan moeten problemen zoals netcongestie wel worden aangepakt. 

Van Houwelingen (FVD) onderstreept dat de energievoorziening onder druk staat: energie-intensieve 

industrie vertrekt en bedrijven kunnen niet worden aangesloten op het net. Het is volgens hem 

onmogelijk om een welvarend land te zijn en tegelijkertijd weinig of geen energie te verbruiken. 

Minister Beljaarts neemt het woord congestie één keer in de mond in het kader van dat het belangrijk 

voor de concurrentiepositie.   

 

Krimpgebieden 

Vermeer (BBB) vraagt aandacht voor de krimpende economieën in de regio. Het is volgens hem tijd 

voor een masterplan voor een langjarige economische impuls voor de krimpregio’s. 

Beljaarts zegt dat de minister van BZK al regionale toekomstagenda's in het kader van Elke regio telt! 

heeft toegezegd waarin de component regionale economie nadrukkelijk wordt meegenomen. Voor de 

jaarwisseling komt een voortgangsbrief over Elke regio telt! waarbij ook wordt ingegaan op de regionale 

toekomstagenda. 

 

Moties 

Er zijn 26 moties die u hier kunnen vinden. Relevant voor gemeenten zijn: 

• Motie van het lid Martens-America c.s. over de lessen van de Beethovenaanpak gebruiken 

voor vernieuwing van het innovatie- en industriebeleid en de regionale economische 

ontwikkeling 

• Motie van de leden Martens-America en Flach over de ruimtelijke knelpunten voor de 

maakindustrie als gevolg van gemeentelijke plannen in kaart brengen 

• Motie van het lid Kisteman c.s. over de tussenevaluatie en de eindevaluatie van de 

Impulsaanpak winkelgebieden naar voren halen 

• Motie van het lid Vermeer over een onderzoek naar de sociale, economische en financiële 

gevolgen van zero-emissiezones voor ondernemers, ambulante handel en regio's 

• Motie van de leden Flach en Vermeer over de tussenevaluatie van de Impulsaanak 

winkelgebieden tijdig opleveren, zodat deze betrokken kan worden bij de besluitvorming over 

de Voorjaarsnota 2025. 

 

 

Amendementen 

Er zijn zeven amendementen ingediend. Er is er één relevant: 

• Amendement van het lid Flach over 10 miljoen voor de transformatie van winkelgebieden (te 

korten op de woningbouwimpuls dus voor gemeenten vestzak-boekzak) 

 

Tweeminutendebat ruimtelijke ordening 

Moties ingediend tijdens het debat 

• 34682-199 Motie van het lid Mooiman over onderzoek naar de effecten van specifieke 

varianten met grotere aantallen woningen die uitgezonderd kunnen worden van de Ladder voor 

duurzame verstedelijking 

• 34682-200 Motie van het lid Beckerman over een nieuw instrumentarium uitwerken om 

leegstand aan te pakken en daarin een leegstandboete naar Vlaams model meenemen 

https://www.tweedekamer.nl/zoeken?fromdate=2024-10-15&todate=2024-10-18&fld_prl_kamerstuk=Moties&fld_tk_categorie=Kamerstukken&qry=36600+XIII&srt=date%3Adesc%3Adate&sta=1
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z16263&did=2024D39331
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z16264&did=2024D39332
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z16265&did=2024D39333
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z16274&did=2024D39342
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z16275&did=2024D39343
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z16058&did=2024D38902
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38727
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38727
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38727
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38728
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38728
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• 34682-201 Motie van het lid Gabriëls over in de Nota Ruimte met een duidelijk 

prioriteringskader komen voor landgebruik van vrijkomende grond 

• 34682-202 Motie van het lid Gabriëls over erfgoed, historie en beleving in het landschap 

nadrukkelijker een plek geven in de verdere uitwerking van de Nota Ruimte 

• 34682-203 Motie van het lid Wijen-Nass over onderzoeken of woningen op water mogelijk zijn 

met het huidige water- en bodembeleid 

• 34682-204 Motie van het lid Wijen-Nass over aandacht vragen bij gemeenten voor 

voorrangsmogelijkheden voor lokale woningzoekenden bij de toewijzing van 

nieuwbouwwoningen 

 

Commissiedebat duurzaam vervoer  

Zero emissiezones 

Veertien Gemeenten starten per januari met een zero emissiezones. In het regeerprogramma is 

opgenomen dat deze zones worden heroverwogen. Bij de begroting van Infrastructuur en Waterstaat 

twee weken geleden én dat van Economische Zaken van afgelopen week hebben de PVV, BBB en 

VVD daar een groot punt van gemaakt. De VVD heeft er een motie over ingediend nadat 

staatssecretaris Jansen (I&W) in de media had gezegd het punt te laten zitten en niet te willen 

ingrijpen. 

 

Ook in dit debat bracht VVD Kamerlid Veltman het weer aan de orde. Veel ondernemers kunnen niet 

mee, de laadinfrastructuur is niet op orde, Er is geen tweedehands markt een gemeente die uitstellen 

zijn te prijzen. Pierik (BBB) maak een relatie met het punt van bestaanszekerheid, gemeenten zeuren 

om geld om dat te kunnen waarmaken maar ondertussen voeren ze zero emissiezones in die juiste 

bestaanszekerheid bedreigen. Uitstel van invoering is nodig. (zie ook de motie daartoe bij de begroting 

EZ, red) Forum wil geen uitstel maar afstel van de zones. Heutink PVV vreest dat ondernemers erdoor 

failliet gaan. 

GLPvdA en de PvdD brachten daartegenin dat uitstel zorgt voor onzekerheid, gemeente en 

ondernemers al veel hebben geïnvesteerd In de betrouwbaarheid van de overheid in het geding is. 

Kostic (PvdD) verwees naar de steun van VNONCW op de zones en sprak van onbehoorlijk bestuur. 

Olger van Dijk (NSC) ging er tussenin zitten: mogelijkheden om standaardisatie voor ZE zones in te 

voeren zonder de autonomie van gemeenten aan te tasten.  

 

Staatssecretaris Jansen antwoord dat er een convenant komt en binnen 4 maanden twee evaluaties 

volgen. Er is maatwerk voor marktkooplui en er wordt hard gewerkt aan de laadinfrastructuur. Dat is 

ook de reden dat de gemeenten Apeldoorn, Ede en Deventer tot uitstel hebben besloten. Het kabinet 

heeft nog geen besluit genomen om in te grijpen. Hier kwamen heel veel interrupties op van de 

tegenstanders over het uitstel, wanneer en hoe dan, uitstel van handhaving enz. De staatssecretaris 

heeft de antwoorden nog niet allemaal. Mogelijkheid is met een AMvB, dat kost 1,5 jaar. Spoed MvB: 

kost 3-4 maanden. Wordt meegenomen in besluitvorming in de Ministerraad. Hij sluit stoppen niet uit. 

Er is in de eerste vier maanden geen handhaving. 

 

Fiets 

NSC wil meer boom werkverkeer met de fiets te realiseren, werkgevers moeten de fietskilometers 

volledig dekken. Ook wil de fractie dat er rekening wordt gehouden met fietsen (en lopen) bij de 

ontsluiting van woningbouw. De Hoop (GL-PVDA) ziet dat de fietsveiligheid in het geding is. 

De staatssecretaris verwijst naar de minister hiervoor. Veiligheid is al een randvoorwaarde voor de 

aanleg van fietsroutes. 

 

Openbaar vervoer 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38729
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38729
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38730
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38730
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38732
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38732
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38733
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38733
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38733
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Ines Kostic (PvdD) vindt dat het Openbaar vervoer te duur is geworden terwijl de potentie groot is. De 

bezuinigingen moeten worden teruggedraaid en elke woonkern moet bereikbare voorzieningen hebben. 

De Hoop wil een NL ticket om goedkoop te reizen in de trein. 

De staatssecretaris vindt een Nederland ticket erg duur, er worden wel varianten onderzocht. 

 

Commissiedebat Armoede- en schuldenbeleid 

Donderdag 17 oktober debatteerden de leden van de Vaste Commissie SZW met de 

staatssecretarissen Nobel (Participatie en Integratie) en Struycken (Rechtsbescherming). Aan het 

debat namen deel: Stultiens (GL/PvdA, vz.), Welzijn (NSC), Lahlah (GL/PvdA), Ceder (CU), Van Eijk-

Nagel (VVD) en Leon de Jong (PVV). 

 

Armoede 

Het debat – dat uitgerekend op Wereldarmoededag plaatsvond - stond voor een belangrijk deel in het 

teken van de nieuwe definitie van de armoedegrens die CPB, SCP en Nibud ’s ochtends 

presenteerden. Wanneer de nieuwe definitie wordt toegepast, daalt het aantal mensen dat leeft van 

een inkomen onder de armoedegrens fors naar 3,1% (540.000 huishoudens). Bijna een halvering ten 

opzichte van de aantallen onder de oude definitie.  

  

Opvallend is verder dat onder nieuwe definitie de populatie voor meer dan de helft bestaat uit 

‘werkende armen’ en dat de mensen die volgens de definitie arm zijn er door de bank genomen 

financieel aanzienlijk beroerder voor staan dan voorheen. 1,2 miljoen mensen leven van een inkomen 

vlak boven de grens en lopen bij de minste tegenslag het risico om alsnog tot de groep armen te 

behoren. 

  

Alle vijf de aanwezige woordvoerders stonden stil bij de nieuwe definitie. De nieuwe NSC-woordvoerder 

voor armoede- en schuldenbeleid Merlien Welzijn opende haar betoog met een oproep aan 

staatssecretaris Nobel om snel in kaart te brengen wat deze nieuwe inzichten betekenen voor het 

armoedebeleid. De staatssecretaris kon zich wel vinden in de oproep en benadrukte dat de cijfers voor 

hem geen reden zijn ‘om achterover te leunen’. Niet in de laatste plaats omdat ‘cijfers niet alles vatten’. 

Nobel gaat z’n best gaat doen om hier voor de begrotingsbehandeling op terug te komen. 

Esmah Lahlah merkte op dat het rijksbeleid juist voor de mensen met de laagste inkomen weinig 

soelaas biedt. Als voorbeeld noemde ze de verlaging van de algemene heffingskorting die nadelig 

uitpakt voor deze groep. Staatssecretaris Nobel stelde vast dat het koopkrachtpakket met verhoging 

van kindgebondenbudget en andere maatregelen leidt tot een evenwichtige koopkrachtontwikkeling.   

Ceder (CU) vond dat de nieuwe definitie grote groepen niet meetelt die wel degelijk arm zijn. 

Bijvoorbeeld dak- en thuislozen. En dat terwijl het aantal mensen zonder een dak boven hun hoofd juist 

groeit. Staatssecretaris Nobel merkte op dat dak- en thuislozen met een uitkering wel worden 

meegeteld maar beloofde dat hij eind 2024 in de voortgangsbrief Armoede- en schuldenbeleid die naar 

de Kamer komt, terugkomt op de vraag van Ceder. 

  

VVD-woordvoerder Wendy van Eijk-Nagel miste ook wat in de nieuwe definitie: de lokale 

inkomensondersteuning. Vanwege een gebrek aan data over bijvoorbeeld de bijzondere bijstand 

konden de wetenschappers dat aspect niet opnemen in de definitie. Maar om gemeenten te verplichten 

deze data te gaan aanleveren ging staatssecretaris Nobel te ver. Hij gaat het nog wel met de 

planbureaus bespreken maar wil tegelijkertijd gemeenten niet opzadelen met meer bureaucratie. 

  

Van Eijk vond het vooral zorgelijk dat de nieuwe armoededefinitie aantoont dat werken niet of 

onvoldoende loont. Daarom willen VVD en de staatssecretaris dat het kabinet vaart maakt met een 

‘agenda voor werkenden’. Of het dan niet logisch is om snel het wettelijk minimumloon te verhogen, 

https://www.nibud.nl/nieuws/nieuwe-meetmethode-armoede/


 9/23 

wilde Lahlah weten. Dat vond Van Eijk niet nodig omdat het kabinet al de nodige koopkracht 

maatregelen neemt. Ceder wees de VVD er op dat het wel betekent dat gemeenten moeten doorgaan 

met het financieel ondersteunen van inwoners terwijl de VVD dit meestal ziet als een vorm van lokale 

inkomenspolitiek. 

  

Van Eijk en de staatssecretaris waren het er ook over eens dat werken de beste manier is, of tenminste 

zou moeten zijn, om uit de armoede te komen. De staatssecretaris noemde het ‘onacceptabel’ dat 

mensen die hard werken er niet van kunnen rondkomen. Op zich kon Lahlah zich wel in die logica 

vinden maar ze vroeg zich toch af wat dat betekent voor mensen die niet (meer uren) kunnen werken 

vanwege een lichamelijk of psychische beperking.  

Volgens Nobel heeft het kabinet aandacht voor deze groep en biedt het koopkrachtpakket hier opnieuw 

voldoende oplossing voor. Bovendien vond hij Lahlah te pessimistisch. De meeste mensen met een 

uitkering gaan volgens Nobel niet aan het werk gaan omdat ze bang zijn voor de financiële 

consequenties.  

  

Net als Welzijn en Van Eijk vond Nobel ook dat het kabinet moet doorgaan met de vereenvoudiging van 

het sociale zekerheidsstelsel. Het is nu te veel ‘een doolhof waar je niet uitkomt’, aldus Van Eijk. Dat 

niet-gebruik van regelingen zit de VVD niet lekker, gaf Van Eijk aan na een interruptie van Welzijn. Wat 

de VVD betreft past hier een onorthodoxe aanpak en zou het streven moeten zijn om toeslagen en 

inkomensondersteuning zo veel als mogelijk automatisch toe te kennen. De staatssecretaris kondigde 

aan dat de basis voor betere dienstverlening aan inwoners wordt gelegd met het wetsvoorstel 

proactieve dienstverlening. Dat wetsvoorstel komt begin 2025 naar de Kamer, beloofde Nobel. 

  

Welzijn wilde verder weten of de staatssecretaris mogelijkheden ziet om gemeenten die nu al ‘in de 

startblokken staan’ om te experimenteren met een hogere vermogensnorm voor kwijtschelding van 

gemeentelijke belastingen tegemoet te komen. Omdat NSC en GL/PvdA hier de afgelopen tijd samen 

moties over hebben ingediend, was Lahlah minstens zo benieuwd. De staatssecretaris kon die vraag 

niet beantwoorden omdat het onder verantwoordelijkheid van de minister van BZK valt. Wel gaat hij het 

met de minister bespreken. Kennelijk stelde het antwoord Welzijn niet tevreden. Ze vroeg in de tweede 

termijn daarom een tweeminutendebat aan om een motie hierover te kunnen indienen. 

  

Don Ceder vroeg zich tot slot wel af op welke manier het kabinet nu gaat monitoren of de doelstellingen 

op kinderarmoede worden gehaald, want de Kamer moet het kabinet immers ergens op kunnen 

‘afrekenen’. Dat was zo’n beetje het enige moment waarop het debat een beetje scherpte kreeg omdat 

Nobel het vervelend vond om nu al zo te worden bejegend. Na wat ‘gedimdam’ over en weer was de 

conclusie dat het kabinet voor wat betreft de kinderarmoede zou blijven rapporteren op basis van de 

oude definitie. ‘Armoede is immers niet anders door een andere definitie’, aldus de staatssecretaris. 

  

Schulden  

De Kamer was over de hele linie tevreden over de schuldenaanpak die het kabinet presenteerde. 

Ceder sprak zijn waardering uit over alle aanbevelingen die het kabinet heeft overgenomen uit het IBO 

Problematische schulden.  

  

Maar toch, zo vroeg de Kamer zich af, hoe kun je de ambities voor 75 mln. waarmaken als in het IBO 

wordt voorgerekend dat er 180 mln. nodig is? Volgens het kabinet moet de Kamer het niet zo somber 

zien. ‘Met 75 mln. Kun je veel doen’, was de redenering van staatssecretaris Nobel. En bovendien moet 

het kabinet de tering naar de nering zetten. 

  

Een van die dingen die het kabinet wel oppakt is het integraal schuldenregister. Dat vond PVV-

Kamerlid Leon de Jong op zich een mooi initiatief maar hij wees er wel op in dat register nooit alle 
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schulden zullen staan. Hij vond het daarom wel zo netjes om mensen er via een duidelijke disclaimer 

op te wijzen dat het register geen compleet beeld voorschotelt.  

  

Kamer en kabinet verwachten veel van vroegsignalering. Het kabinet kondigde aan dat gemeenten 

hiervoor vanaf 2025 structureel 20 mln. ontvangen. De VVD zou het liefste zien dat gemeenten van 

meer partijen vroegsignalen gaan ontvangen. Zo zouden ook particuliere verhuurders de gemeenten 

moeten berichten bij betalingsachterstanden.  

  

Lahlah stelde voor om voortaan mensen die in een schuldhulptraject zitten nooit meer uit hun huis te 

(laten) zetten. Bij zo’n stellige uitspraak had staatssecretaris Nobel zo z’n twijfels. Volgens Nobel helpt 

vroegsignalering al om huisuitzettingen te voorkomen maar 100% is wat hem betreft te ambitieus. 

  

Staatssecretaris Teun Struycken vond dat het kabinet grote ambities had om de rechtsbescherming 

van schuldenaren te verbeteren. Aangespoord door Ceder zegde de staatssecretaris toe maatregelen 

die geen wetswijziging nodig hebben zo snel als mogelijk in te voeren.  

Als voorbeeld noemde Ceder het eerder versturen van een betalingsherinnering door het CJIB. 

Struycken gaat kijken of hij al voor de begrotingsbehandeling een aantal zaken op een rij kan zetten. Er 

komt in ieder geval een uitgebreide analyse in mei 2025 incl. voorstellen voor wetsaanpassingen waar 

dat nodig is. 

  

Buy now, pay later 

Ondanks alle ambities van Struycken waren de Kamerleden het over een ding roerend eens: de 

aanpak van buy now, pay later aanbieders moet veel harder. Alle convenanten, indringende 

gesprekken en self assesments ten spijt, door de aankondiging van de aanbieders dat zij de 

winkelstraten gaan veroveren hebben ze het laatste rest vertrouwen bij Kamerleden wel zo’n beetje 

verspeelt. Toen duidelijk werd dat staatssecretaris Struycken geen mogelijkheden zag om de 

aanbieders op het matje te roepen, vond Ceder het welletjes. Op zijn voorstel om als Kamer dan maar 

een hoorzitting te organiseren vond hij VVD-collega Van Eijk en anderen aan zijn zijde.  

  

Op verzoek van Welzijn wordt er een tweeminutendebat ingepland. 

[Jos Stuart, gemeente Utrecht] 

 

Commissiedebat Ouderenzorg 

Op woensdag 16 oktober debatteerde de commissie Volksgezondheid, Welzijn en Sport met 

staatssecretaris Maijer en minister Agema over de ouderenzorg. Er waren maar liefst 11 Kamerleden 

aanwezig. Het was meer dan een jaar geleden dat de leden een debat voerde over ouderenzorg. Maar 

de zorgen over hoe we vergrijzing het hoofd gaan bieden, zijn erg groot. Omdat 23 en 24 oktober de 

begrotingsbehandeling VWS plaatsvindt, verwezen Kamerleden zo nu en dan ook naar hun inbreng 

voor deze begrotingsbehandeling. 

  

Alle aanwezige Kamerleden spraken hun zorgen uit over de kwaliteitseisen voor verpleeghuizen, de 

arbeidsmarktkrapte en de stijgende kosten mede veroorzaakt door de dubbele vergrijzing die op ons 

afkomt. 

  

Zorg dichtbij 

Bevers (VVD) vraagt de bewindspersonen naar de plannen om de verzorgingshuizen terug te laten 

keren. Er vindt een financieel haalbaarheidsonderzoek plaats maar de VVD wil dat ook wordt gekeken 

naar de haalbaarheid in relatie tot arbeidsmarktkrapte én hij wil een behoefteonderzoek onder de 

toekomstige doelgroep, want hij heeft twijfels of mensen überhaupt de verzorgingshuizen terug willen. 
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Minister Agema zegt toe dat ze deze componenten mee zal nemen. De VVD vindt sowieso dat het 

kabinet zich te veel richt op de intramurale zorg. Hij wil dat er ook wordt gekeken naar zorg in de eigen 

omgeving. Hierop volgt een debat tussen de SP (Dobbe) en de VVD. De SP en GroenLinks-PvdA 

komen namelijk met een initiatiefnota over wijkgerichte zorg en hierin wordt onder andere gepleit voor 

de zogenaamde zorgbuurthuizen. Een initiatief dat in Oss goede resultaten laat zien. Dobbe hoort 

graag wat de VVD van dergelijke initiatieven vindt. De VVD houdt zijn kruit hier echter op droog. 

  

Slagt-Tichelman (GroenLinks-PvdA) vraagt de bewindspersonen naar een kabinetsreactie op de 

initiatiefnota “Niemand laten vallen: op weg naar inclusieve zorg” van het lid Sahla. Ook wil ze een 

kabinetsreactie ontvangen op de initiatiefnota over wijkgerichte zorg, die ze samen met de SP 

donderdag 17 oktober verwacht in te dienen. Minister Agema zegt toe voor beide initiatieven met een 

kabinetsreactie te komen voor het einde van het jaar. Ze geeft al wel aan dat ze zorgbuurthuizen 

toejuicht en dat ze bezig is met de motie Dobbe waarin het kabinet wordt verzocht om belemmeringen 

weg te nemen bij het starten van zorgbuurthuizen. Ze komt begin 2025 met een brief hierover. 

  

Ouderenhuisvesting 

Meerdere aanwezige leden maken zich zorgen of de ambities voor ouderenhuisvesting. Ze staan 

achter de ambities om 290.000 woningen voor ouderen in 2030 gerealiseerd te hebben maar hebben 

grote vraagtekens of dit wordt gehaald. Ze horen dan ook graag van de bewindspersonen welke 

concrete maatregelen worden genomen om de ambities te halen. Minister Agema, verantwoordelijk 

voor ouderenhuisvesting, verwijst hiervoor naar de minister van VRO. Ze laat wel weten dat de nieuwe 

wet Regie op de volkshuisvesting een deel van de obstakels voor ouderenhuisvesting op zal lossen.  

Paulusma (D66) en Joseph (NSC) verwachten een brief van de minister van VRO over de vragen die 

zijn gesteld over ouderenhuisvesting, D66 wil ook weten wat de rol van gemeenten is met betrekking tot 

ouderenhuisvesting. 

  

Mantelzorgers en vrijwilligers 

Diederik van Dijk (SGP) en El Abassi (DENK) roepen het kabinet op om aan de slag te gaan met 

concrete plannen om mantelzorgers en vrijwilligers te ondersteunen en waarderen. Rikkers (BBB) sluit 

hier ook bij aan. El Abassi denkt aan informatiepunten in buurten ter ondersteuning van de 

mantelzorgers en een financiële vergoeding zoals de vrijwilligersbijdrage. Hij roept de minister ook op 

met de VNG in gesprek te gaan om mantelzorgers vrij te stellen van parkeerkosten. 

  

Door de toenemende vergrijzing zijn mantelzorgers en vrijwilligers hard nodig zegt de SGP maar hij 

vindt dat de minister vooral bezig is met AI inzetten als oplossing voor alle problemen. Thiadens (PVV) 

denkt dat AI wel heel veel kan bijdragen aan bijvoorbeeld het personeelstekort in de zorg. Bikker 

(ChristenUnie) denkt dat het kabinet keuzes moet maken want met alleen AI ben je er niet. Werken in 

de zorgsector moet aantrekkelijk worden gemaakt, door loonsverhoging. Maar ook mantelzorgen moet 

aantrekkelijker worden gemaakt en beter gewaardeerd, aldus Bikker. De PVV denkt dat loonsverhoging 

dan een van die pijnlijke keuzes wordt want dat zit er niet in denkt Thiadens. Wel vindt hij dat het 

kabinet moet investeren in informele netwerken en mantelzorg in de buurten. Krul (CDA) gelooft ook in 

zorg dichtbij huis. Het CDA is voorstander van geclusterd wonen.  

Bikker wil van de staatssecretaris horen hoe zij de samenleving gaat versterken om de vergrijzing aan 

te kunnen. 

  

Staatssecretaris Maeijer zegt dat de VNG en VWS gemeenten al ondersteunen bij het ontwikkelen van 

mantelzorgbeleid en het vindbaar maken van informatie over mantelzorg. Met betrekking tot de 

informatiepunten laat ze weten dat het een wettelijke taak van gemeenten is om 

mantelzorgerondersteuning aan te bieden aan hun inwoners. Hoe gemeenten dit invullen, mogen ze 

zelf bepalen. Hetzelfde geldt voor het geven van een financiële vergoeding voor parkeerkosten of het 

https://www.parlementairemonitor.nl/9353000/1/j9vvij5epmj1ey0/vm63ikrqldkh
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024D02686&did=2024D02686
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geven van een mantelzorgcompliment. Gemeenten hebben bij inwerkingtreding van de Wmo hiervoor 

financiële middelen ontvangen, zegt ze. De staatssecretaris wil dan ook niet in gesprek met de VNG 

over een landelijke regeling voor parkeerkosten.  

In reactie hierop geeft DENK aan dat het mantelzorgcompliment onlangs is afgeschaft. Hij vraagt of 

mensen dan toch niet op een manier in aanmerking kunnen komen voor een vrijwilligersvergoeding. De 

staatssecretaris geeft aan daar op terug te komen in haar brief over de Wmo. 

  

De staatssecretaris is met de VNG in overleg hoe mantelzorgers kunnen worden ondersteund bij 

complexe respijtzorg. In de voortgangsbrief over de Wmo wordt de Kamer hierover nader 

geïnformeerd. 

  

Financiën 

Paulusma (D66) vraagt de minister hoe de bezuinigingen op het Gemeentefonds zich verhouden tot de 

ambities. Paulusma: “Je ben afhankelijk van gemeenten of ga je het zelf doen?”. Minister Agema 

verwijst hiervoor naar de brief die de minister van Binnenlandse Zaken begin volgend jaar stuurt over 

het ravijnjaar en de taken en middelen van gemeenten. De minister vindt wel dat gemeenten voldoende 

middelen hebben voor bijvoorbeeld Wmo. Ze verwijst hiervoor naar de 75 miljoen in 2026, oplopend 

naar 300 miljoen in 2029. Voor gemeenten is dit echter maar een deel van de oplossing, zoals ook 

aangegeven in de brief aan de Tweede Kamer. 

Paulusma vraagt hoe ze de 600 mln. voor 2025 moet lezen want die bezuiniging is voor 2025 

teruggedraaid maar vervolgens staat die voor 2026 wel weer in de boeken.  

Thiadens wil weten waar die 600 mln. in geïnvesteerd gaat worden.  

Krul vraagt de minister of er nieuwe prognoses zijn over de stijgende zorgkosten in relatie tot de 

vergrijzing.  

  

Staatssecretaris Maeijer zegt blij te zijn dat de bezuinigingen op langdurige zorg voor 2025 zijn 

geschrapt maar ze beseft ook dat ze er dan nog niet is. De SP wil dat de bezuiniging structureel wordt 

geschrapt maar de staatssecretaris ziet daar geen mogelijkheden voor. Over de bestemming van de 1 

miljard ‘onder uitputting wijkverpleging’ laat de staatssecretaris weten dat een deel is gebruikt voor het 

terugdraaien van de bezuiniging op de Wlz. Het overige komt bij de voorjaarsnota maar het geld blijft 

wel binnen de zorg. 

  

De VVD en SP laten in hun tweede termijn weten dat ze bij de begrotingsbehandeling nog terugkomen 

op de financiën. De VVD met betrekking tot ouderenhuisvesting en de ambities en de SP wil dat de 

bezuinigingen van tafel gaan.  

  

Wetgeving in de zorg 

Rikkers (BBB) is zeer tevreden dat de minister wetten wil samenvoegen en aanpassen. Het is nu te 

onoverzichtelijk en er wordt soms gebruik gemaakt van de verkeerde wetten.  

  

De staatssecretaris laat weten dat de Wet verplichte GGZ en de Wet zorg en dwang worden 

aangepast. De internetconsultatie hiervoor gaat begin volgend jaar van start. 

  

Minister Agema geeft aan dat ze wetgeving rondom zorg onder loep neemt en dat ze ook wil dat 

arbitrage op wetgeving wordt toegepast om zo te bezien met welke wet je tot de beste kostenbesparing 

komt. Ze wil dat met name arbeidsbesparing de ruimte krijgt. Ze noemt als voorbeeld dat een lift die 

een chronische patiënt zelf kan gebruiken om in en uit bed te komen, arbeidsbesparing oplevert want er 

hoeft dan niet twee keer per dag thuiszorg te komen. NSC vraagt vervolgens of de geldstomen uit de 

zorgverzekeringswet of Wlz dan ook meegaan naar gemeenten want gemeenten zijn verantwoordelijk 

voor de Wmo en daar kan dan weleens meer aanspraak op worden gedaan. Agema is in eerste 

https://vng.nl/nieuws/kamerdebat-ouderenzorg-vng-inbreng
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instantie niet voornemens om budget over te hevelen naar de Wmo omdat gemeenten al budget 

hebben voor hulpmiddelen. Ze vindt dat gemeenten voldoende krijgen om hun taken uit te voeren. 

Uiteindelijk wil de minister op termijn kijken of budgetten moeten worden verlegd als aantoonbaar is dat 

gemeenten uiteindelijk toch fors meer moeten betalen omdat er door die arbitrage meer aanspraak 

wordt gedaan op de Wmo.  

  

Hoofdlijnenakkoord Ouderenzorg 

CDA vraagt naar het hoofdlijnenakkoord Ouderenzorg dat het kabinet wil sluiten. Wie doen daar aan 

mee en waar gaat het over, vraagt Krul? 

Staatssecretaris Maeijer wil zo spoedig mogelijk een hoofdlijnenakkoord Ouderenzorg. Dit akkoord zal 

gaan over hoe om te gaan met de financiële houdbaarheid van de ouderenzorg. Ze wil een breed 

gedragen akkoord. Ook mantelzorg wordt betrokken. Ze hoopt eind dit jaar de contouren van het 

akkoord zichtbaar te hebben.  

  

Tot slot heeft de VVD gevraagd waarom bewezen preventieve maatregelen zoals valpreventie nog 

steeds niet structureel worden gefinancierd. De staatssecretaris geeft aan dat valpreventie onderdeel is 

van IZA en GALA. Ze zegt dat partijen goede stappen maken om de ketenaanpak lokaal te 

implementeren. In de brief over onder andere GALA zal ze er dieper op ingaan.  

 

Rondetafelgesprek Wet Collectieve Warmtevoorzieningen 

De VNG onderhandelt al jaren met het ministerie van EZK en nu KGG voor een goede wet collectieve 

warmtevoorzieningen (Wcw). Daarin zijn de twee belangrijkste punten voor gemeenten de publieke 

regie op warmtenetten en de betaalbaarheid van die netten, voor de aanleg maar vóóral voor de 

bewoners. 

 

Klassieke debatten over de markt versus de overheid zijn er tegenwoordig niet veel meer, alleen bij het 

thema bouwen en wonen kwam het voorheen veelvuldig aan de orde. Maar nu er een wetsvoorstel 

voorligt dat in feite een decentralisatie van het energiebeleid inhoudt met lokale duurzame opwek en 

lokale warmtenetten, en de wet beoogt de regie te geven aan de 

decentrale overheden barstte bij dit rondetafelgesprek de discussie 

pas goed los. Geheel in lijn van de verwachting maar doordat de wet 

een enorme lange aanlooptijd had van vele jaren bleef het voorheen 

zowat onopgemerkt. 

Info over het programma of alle position papers waaronder die van 

IPO en VNG vindt u bij de linkjes.  

 

Vanuit de Kamer was de opkomst een beetje teleurstellend, Enkel 

GLPvdA, D66, VVD en BBB waren aanwezig. VVD en PVV waren 

aangemeld maar kwamen niet. Het aantal genodigden daarentegen 

was met 12 personen best veel. En de publieke tribune was te klein, 

mensen werden weggestuurd. Nieuwsuur was ook aanwezig en 

ondervroeg wethouder Lot van Hooijdonk onder andere.  

 

Publiek of markt 

Of warmtenetten publiek of commercieel beheerd moeten worden zijn niet alle Kamerleden nog over 

uit. Vooral de boerburgerbeweging En de VVD houden daar de kaarten voor op de borst. Dit in 

tegenstelling tot hun beide ministers van VRO en KGG, zij hebben in debatten en per brief 

aangekondigd achter de optie te staan dat warmtenetten in publiek eigendom moeten zijn en publiek 

moeten worden aangestuurd.  

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05435
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D38316
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Het zal u niet verbazen dat de VNG en het IPO deze mening niet onder stoelen of banken stak bij het 

rondetafelgesprek. De gemeente maakt per wijk de beslissing wat de nieuwe warmtevoorziening wordt 

en de VNG is van mening dat je het vervolgproces bij warmtenetten daarna niet kan loslaten en 

overdragen aan een commerciële partij die een monopolie krijgt voor 30 jaar. Daarnaast is het geen 

technische transitie maar bij bestaande woningen vooral een sociale. Dat pak past een commercieel 

bedrijf niet. Waar het niet lekker loopt is juist waar de commerciële belangen niet evenwijdig lopen met 

publieke belangen.  

 

Deze mening werd ondersteund door TNO, zij hebben een vergelijkbaar onderzoek gedaan naar het 

buitenland waar de tarieven veel lager zijn en over het algemeen in publiek eigendom is. 

Energiebeheer Nederland vult aan dat de transitie vraagt om sturing door gemeenten onder het lokale 

belangen essentieel zijn voor het draagvlak.   

EBN wil een rol spelen in de ondersteuning naar gemeenten op een vraag van D66 of zij het wel 

aankunnen. De VNG gaf aan dat publiek niet hetzelfde is als een gemeente. Het gaat eerder regionaal 

georganiseerd worden.   

ENnatuurlijk kreeg later het woord en keek toch weer naar gemeenten: ze zijn te klein en het gaat meer 

om buizen alleen.  Er is ook veel overhead. Schaal is nodig. Voor EnergieSamen is het ‘collectief’ 

eerder een groep bewoners die zelf investeren en meedoen.   

Voor Aedes Markt publiek of privaat niet echt uit zolang het maar betaalbaar is. Op een andere vraag 

van een Kamerlid vonden ze wel weer dat er publieke regie moest komen. 

 

Kamerlid Vermeer van BBB had het niet zo op het gemeentelijk verhaal. Tot drie keer toe vroeg hij 

wethouder Van Hooijdonk namens de VNG waarom zij dacht dat overheden betrouwbaarder worden 

geacht. Het antwoord was ook drie keer hetzelfde; overheden sturen op publieke belangen wat de 

acceptatie verhoogt. Als je gelooft In de markt en – partijen moet je dit juist niet aan hen overlaten 

omdat er geen concurrentie is. Eneco legde alvast een prijs neer, ‘het kost 4 miljard euro om ons over 

te nemen’, aldus Ron Wit. Zij gaan nooit niet meedoen met een minderheidsaandeel met het op zich 

best wonderlijke argument dat gemeenten alleen kijken naar de korte termijn omdat ze elke vier jaar 

verkiezingen hebben.  

 

Betaalbaarheid 

De ACM ziet grote verschillen in de markt en heeft zorgen om de kavelsystematiek wat grote 

verschillen kan geven in de tarieven met de factor 4. Dit vonden Kamerleden maar ook de Vereniging 

eigen huis en de Consumentenbond een zorgwekkende boodschap.  

Waarom het in het buitenland goedkoper is om een net aan te leggen vroeg de VVD aan de ACM en 

TNO. Die daar beiden geen antwoord op konden geven omdat de gegevens in Nederland niet 

openbaar zijn. In Antwerpen wordt nu wel een warmtenet aangelegd die veel goedkoper is voor de 

bewoners wist de ACM te vertellen. De Consumentenbond stelt voor maximale tariefschokken in te 

stellen net als bij de huurverhoging.  

 

Vaak genoemd is dat warmtenetten algemeen worden gezien als de maatschappelijk goedkoopste 

oplossing die niet leidt lagere tarieven voor de eindgebruiker. De ACM, VNG, IPO en Aedes vinden dat 

hier meer aandacht aan moeten worden gegeven. Warmtenetten besparen veel kosten op het 

verzwaren van elektriciteitskabels, neem dat mee In de business case voor warmtenetten.  

Daarnaast wordt volgens de VNG wel eens vergeten dat de bestaande woningen ook moeten worden 

aangepast (isolatie, koken op inductie, leidingen) en de bewoners daar steun en vooral gestroomlijnde 

subsidies voor nodig hebben. De vereniging eigen huis gaf juist aan dat dit onder haar leden een grote 

zorg is. ‘Is mijn huis wel geschikt, heb ik aanpassingen nodig en zo ja hoe betaal ik dat en welke 

subsidies zijn daarvoor?’ 
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De Kamerleden stelden vragen of het nu uitmaakt voor de betaalbaarheid als het publiek of via de 

markt geregeld wordt. De VNG stelde dat overheden goedkoper kunnen lenen en niet aan dividend 

doen. Eneco daarentegen vond dat er geen bewijs was dat de markt duurder is. ‘En wat maakt het uit’ 

zei Ron Wit van Eneco ‘als het geld naar de aandeelhouder gaat zolang er maar een betaalbaar 

aanbod komt voor de bewoner’. Op een vraag van NSC een paar tarieven te noemen voor een 

appartement en een groot huis indien er een kostengebaseerde methode wordt gebruikt kon Eneco 

geen antwoord geven. Dat het huidige wetsvoorstel nog geen duidelijkheid of definitie biedt over de 

betaalbaarheid waren meerdere sprekers het eens.  

  

Het laatste blok met consumentenorganisaties zijn er afnemers zaten helemaal op de lijn van 

betaalbaarheid. Aedes stel de eenvoudig dat als er geen betaalbaar aanbod komt de huurders nooit 

met 70% akkoord gaan om over te stappen. Via hun antwoorden kibbelden ze met de Woonbond over 

welke vaste kosten bij de huurder of verhuurder thuishoorde.  

 

Snelheid 

Het IPO drukte met VNG, Aedes en Energiebeheer NL (EBN) op snelheid van wetgeving om 

individuele oplossingen te voorkomen. Dat kost namelijk veel subsidiegeld en ondertussen gaan de 

kosten van een warmtenet per gebruiker omhoog. Dus de mensen zonder geld, die vaak in slechtere 

woningen wonen, gaan dan meer betalen. Rondom de gemeente Leiden geeft een een warmtenet 15 

jaar extra tijd om het elektriciteitsnet te verzwaren en meer woningen te kunnen bouwen.  Siward 

Zomer van Energiesamen (coöperaties) vulde dit aan door te stellen dat als 10% van de bewoners niet 

meedoet een warmtenet al onmogelijk wordt gemaakt. Aedes waarschuwden dat er op dit moment al bij 

veel woningcorporaties nieuwe cv ketels worden opgehangen. Daarmee wordt de transitie in die 

woningen met 15 jaar vertraagd 

 

Transparantie  

Transparantie van de kosten is heel vaak genoemd en krijgt daarom een apart kopje in dit verslag.  

TNO stelt dat kostengebaseerde tarieven (wat in de wet staat)  goed werken, en je zo ook heel goed 

projecten kan vergelijken. Het zal ook helpen om de kosten van aanleg goedkoper te krijgen omdat we 

zo van elkaar kunnen leren. De Consumentenbond eist ook transparantie omdat overstappen op 

warmte alleen kan met consumentenbescherming en voldoende overtuiging. De Woonbond stelt dat 

huurders in een vertrouwen zijn aangetast omdat Vattenfal zomaar het vastrecht verhoogde en daar 

niet transparant in de motivering was. 

Opvallend was dat de ACM én Eneco gaven beiden dat het rendement van netten zeer laag is. Beiden 

noemden 1%, Eneco zelfs dat het soms 0% is. De vraag dient zich dan aan waarom energiebedrijven 

zo graag in deze markt willen blijven, geen enkele aandeelhouder uit de markt neemt genoegen met 

1% rendement. Helaas werd deze vraag niet gesteld.  

Ook op dit punt kwam je het verschil tussen publiek en privaat weer voorbij, overheden zijn transparant 

richting hun provinciale Staten of gemeenteraad, marktpartijen willen niet dat de concurrent meekijkt.  

 

 

 

 

 

 

Stemmingen 

Dinsdag 15 oktober 

 

Moties begrotingsdebat Binnenlandse Zaken 
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De uitslagen van alle ingediende moties zijn hier te vinden. Relevant en aangenomen zijn: 

• 36600-VII-17 Motie Chakor en Inge van Dijk over modernisering van de verlofregeling van 

raadsleden; 

• 36600-VII-18 Motie Chakor over inzichtelijk maken wat de vermindering van het aantal 

rijksambtenaren met 22% betekent voor uitvoeringsorganisaties, inspecties en toezichthouders; 

• 36600-VII-19 Motie Chakor en Sneller over het behoud van de dienstverlening en uitvoering van 

taken als uitgangspunt nemen bij de voorgenomen bezuinigingen; 

• 36600-VII-24 Motie Palmen c.s. over een onderzoek naar een algemene grondslag voor 

gegevensdeling in het belang van de burger om de actieve toekenning van inkomensrechten verder 

vorm te geven; 

• 36600-VII-25 Motie Wingelaar over de Kamer informeren over de wijze waarop haar 

informatiepositie bij de beoordeling van de financiële situatie van decentrale overheden verbeterd 

kan worden; 

• 36600-VII-28 Motie Van Nispen over bij de rijksbrede taakstelling waar mogelijk beginnen met het 

terugdringen van externe inhuur en communicatiemedewerkers en in ieder geval de uitvoering 

ontzien; 

• 36600-VII-30 Motie Van der Plas en Eerdmans over in de dialoog met gemeenten en 

burgemeesters de optie meenemen van bufferzones rondom Joodse herdenkingen, vieringen of 

andere bijeenkomsten; 

• 36600-VII-32 Motie Van der Plas over met de VNG kijken hoe het grondrecht op veiligheid van 

Joodse burgers bij pro-Palestijnse demonstraties of sit-ins beter gewaarborgd kan worden; 

• 36600-VII-36 Motie Flach c.s. over een onderbouwing van de voorgestelde efficiencykorting op de 

SPUK's; 

• 36600-VII-40 Motie Ceder c.s. over samen met gemeenten de vinger aan de pols houden ten 

aanzien van de kinderarmoededoelstelling; 

• 36600-VII-41 Motie Ceder c.s. over de regionale vertegenwoordiging in de Tweede Kamer 

verbeteren door in een nieuw kiesstelsel het systeem van kieskringen beter te benutten; 

• 36600-VII-53 Gewijzigde motie Ceder c.s. over de verschillen tussen en binnen gemeenten in de 

behandeling van personen met een beperking bestrijden met nationale normen en richtlijnen. 

 

Moties begrotingsdebat Infrastructuur en Waterstaat 

De uitslagen van alle ingediende moties zijn hier te vinden. Relevant en aangenomen zijn: 

• 36600-XII-29 Motie Gabriëls over voor de zomer een verbod op het lozen van pfas uitwerken; 

• 36600-XII-38 Motie Veltman over een plan van JenV en IenW voor een versnelde uitrol van de 

identiteitscheck door gekwalificeerde boa's in het ov; 

• 36600-XII-39 Motie Veltman over de gemeentelijke parkeertarieven voor bezoekers en bewoners in 

kaart brengen, inclusief een vergelijking met het buitenland. Overgenomen; 

• 36600-XII-48 Motie Stoffer c.s. over het heroverwegen van beleidsmatige prikkels die reparatie en 

hergebruik van elektrische en elektronische apparatuur ontmoedigen; 

• 36600-XII-53 Motie Koekkoek over deelmobiliteit opnemen in de actieagenda auto. 

 

Moties tweeminutendebat Water 

De volgende relevante moties zijn aangenomen: 

• 27625-679 Motie Heutink en Grinwis over met provincies bezien of beleids- en/of wetswijzigingen 

kunnen worden doorgevoerd om nieuwe drinkwaterbronnen sneller te vergunnen; 

• 27625-680 Motie Peter de Groot c.s. over het ruimtelijk afwegingskader, de landelijke maatlat en de 

interbestuurlijke uitvoeringsagenda toetsen op te vergaande beperkingen voor 

woningbouwplannen; 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/stemmingsuitslagen/detail?id=2024P15920&did=2024P15920
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15631&did=2024D38009
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15632&did=2024D38010
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15633&did=2024D38011
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15638&did=2024D38016
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15639&did=2024D38017
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15642&did=2024D38020
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15644&did=2024D38022
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15646&did=2024D38024
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15650&did=2024D38028
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15654&did=2024D38032
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15655&did=2024D38033
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15667&did=2024D38047
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/stemmingsuitslagen/detail?id=2024P15918&did=2024P15918
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15573&did=2024D37889
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15582&did=2024D37901
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15583&did=2024D37902
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15595&did=2024D37929
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15600&did=2024D37934
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15346&did=2024D37417
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15347&did=2024D37418
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• 27625-685 Motie Stoffer over ervoor zorgen dat KRW-doelen zo snel en zo veel mogelijk 

geactualiseerd worden; 

• 27625-686 Motie Stoffer en Gabriëls over de aanpak van indirecte lozingen van schadelijke stoffen 

op KRW-waterlichamen aanscherpen en de rol van waterbeheerders daarbij versterken. 

 

Uitvoeringswet digitaledienstenverordening 

Het wetsvoorstel is aangenomen, evenals de vier ingediende amendementen. 

 

De volgende moties zijn aangenomen: 

• 36531-17 Motie Krul en Ceder over initiatief nemen voor een kopgroep met gelijkgestemde landen 

om mogelijke aanscherpingen van de DSA te onderzoeken. Aangenomen (hoofdelijk 73-72) 

• 36531-18 Motie Ceder over de ACM vragen om te bespreken hoe wat betreft rechten ten opzichte 

van onlineplatforms het loket en de publiekscampagne het beste kunnen worden vormgegeven 

• 36531-19 Motie Ceder over de ACM voornamelijk laten inzetten op platformen met illegale of 

schadelijke content waar kinderen actief zijn 

• 36531-20 Motie Ceder en Six Dijkstra over het wettelijk borgen van privacyvriendelijke en 

betrouwbare leeftijdsverificatie voor online gokken en pornografische content; 

• 36531-22 Motie Kathmann en Ceder over steun uitspreken voor het Europese initiatiefrapport over 

het reguleren van verslavend ontwerp. 

 

 

 

 

Commissieagenda Tweede Kamer 

 

Datum Onderwerp Soort overleg 

23-10-2024 Cybercrime CD 

23-10-2024 Arbeidsmarktbeleid CD 

23-10-2024 Voortgangsrapportage Hersteloperatie Toeslagen mei-augustus 2024 TB 

24-10-2024 Buitenlandse inmenging en beïnvloeding CD 

24-10-2024 Technische briefing Monitor energiearmoede TB 

Herfstreces 

05-11-2024 Rondetafelgesprek Wonen in Caribisch Nederland RTG 

06-11-2024 Toerisme & recreatie CD 

06-11-2024 Hersteloperatie kinderopvangtoeslag CD 

06-11-2024 Verzamelwet gegevensverwerking VWS II.b) (TK 36621) IN 

06-11-2024 Wet aanpassing termijnen en nabestaandenregeling hersteloperatie 

toeslagen 

WO 

07-11-2024 Participatiewet CD 

07-11-2024 Eerstelijnszorg CD 

07-11-2024 Mestbeleid CD 

07-11-2024 Economische Veiligheid en strategische autonomie CD 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15352&did=2024D37423
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15353&did=2024D37424
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/stemmingsuitslagen/detail?id=2024P15914&did=2024P15914
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15373&did=2024D37477
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15374&did=2024D37479
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15375&did=2024D37480
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15376&did=2024D37481
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024Z15378&did=2024D37484
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06946
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A00516
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06842
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A04706
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06342
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05888
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06024
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A04047
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A07066
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A07000
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A07000
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03903
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A04762
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05949
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A04698


 18/23 

07-11-2024 Cultuurfonds m.b.t. impact hoofdlijnenakkoord op kunst en cultuur in 

Nederland 

TB 

07-11-2024 Aanbestedingen infrastructuurprojecten RTG 

11-11-2024 Begroting OCW: Cultuur WO 

11-11-2024 Begroting BZK, EZ, J&V: Digitalisering. WO 

11-11-2024 Begroting SZW: Integratie en maatschappelijke samenhang WO 

11-11-2024 Begroting VWS: Jeugd WO 

12-11-2024 Vergunningverlening, toezicht en handhaving (VTH-stelsel) CD 

13-11-2024 Laaggeletterdheid CD 

13-11-2024 Bijdrage landbouw aan klimaatneutraliteit in 2050 TB 

14-11-2024 Technische briefing toelichting op advies "Waardevol regeren: sturen op 

brede welvaart" door RLI 

TB 

14-11-2024 Regels omtrent productie, transport en levering van warmte (Wet 

collectieve warmte) verplaatst van 31 oktober 

IN 

14-11-2024 Begrotingsproces CD 

14-11-2024 Pensioenonderwerpen CD 

18-11-2024 Begroting I&W: Water WO 

18-11-2024 Begroting OCW: Emancipatie WO 

21-11-2024 Medische preventie CD 

21-11-2024 Energiebesparingsplicht bedrijven en instellingen door de Algemene 

Rekenkamer 

TB 

25-11-2024 Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport (MIRT) NO 

27-11-2024 Gewasbeschermingsmiddelen CD 

27-11-2024 Telecomraad CD 

28-11-2024 Elektriciteitsnet, Energie-infrastructuur & RES CD 

28-11-2024 Basisregistratie personen CD 

02-12-2024 Begroting OCW: Media WO 

02-12-2024 Begroting VWS: Sport en Bewegen WO 

04-12-2024 Stikstof, NPLG en natuur CD 

04-12-2024 Kernenergie CD 

04-12-2024 Integraal Zorgakkoord CD 

05-12-2024 Fossiele subsidies  CD 

05-12-2024 Jeugdbescherming CD 

11-12-2024 Sociaal minimum Caribisch Nederland CD 

12-12-2024 Waterstof, groen gas en andere energiedragers CD 

12-12-2024 Energieraad CD 

12-12-2024 Inzet algoritmes en data-ethiek binnen de rijksoverheid CD 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06292
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06292
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05991
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05247
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05376
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06800
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06107
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05391
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06299
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05113
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06359
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06359
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05377
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05377
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05425
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03183
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05919
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05438
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A02863
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06845
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06845
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05641
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02520
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A04431
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06036
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01141
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05387
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06108
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05766
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06038
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A00916
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06031
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07835
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06153
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05720
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05113
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06306
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CD = Commissiedebat RTG = Rondetafelgesprek 

Ges = Gesprek  SO = Schriftelijk Overleg 

In = Inbreng verslag (wetsvoorstel) TB = Technische Briefing 

NO = Nota Overleg  FV = Feitelijke Vragen 

Pet = Petitie WO  = Wetgevingsoverleg 

 

 

Plenaire agenda Tweede Kamer 

 

22 – 24 oktober (week 43) 

DINSDAG 

16.15 uur Begrotingsdebat Koninkrijksrelaties 

19.00 uur Begrotingsdebat Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening 

 

WOENSDAG 

11.05 uur Begrotingsdebat Volksgezondheid, Welzijn en Sport 

19.00 uur Begrotingsdebat Koninkrijksrelaties (voortzetting) 

 

DONDERDAG 

10.30 uur Begrotingsdebat Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening (voortzetting) 

15.45 uur Begrotingsdebat Volksgezondheid, Welzijn en Sport (voortzetting) 

  

25 oktober t/m 4 november (week 44) 

Herfstreces 

 

5 – 7 november (week 45) 

DINSDAG 

16.15 uur Begrotingsdebat Asiel en Migratie 

 

WOENSDAG 

10.15 uur Begrotingsdebat Klimaat en Groene Groei 

 

DONDERDAG 

10.15 uur Begrotingsdebat Asiel en Migratie (voortzetting) 

16.15 uur Begrotingsdebat Klimaat en Groene Groei (voortzetting) 

 

12 – 14 november (week 46) 

• Belastingplan 2025 (inclusief stemmingen) 

16-12-2024 Wijziging van de Politiewet 2012 in verband met een delegatiegrondslag 

voor een algemene maatregel van bestuur over de bewapening en 

uitrusting van buitengewoon opsporingsambtenaren (Kamerstuk 36 395) 

WO 

17-12-2024 Digitale infrastructuur en economie CD 

18-12-2024 Energiebesparing CD 

18-12-2024 Verkeersveiligheid CD 

19-12-2024 Circulaire economie  CD 

19-12-2024 Online kinderrechten CD 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A07179
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A07179
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A07179
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03969
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05372
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A05373
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06525
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A06961
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• Begroting Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssamenwerking 

• 36 311 Wijziging van de Wet op de huurtoeslag (vereenvoudiging van de huurtoeslag) 

• 36 468 Initiatiefvoorstel Van Nispen inzake het Correctief referendum 

 

19 – 21 november (week 47) 

• Begroting Justitie en Veiligheid 

• Begroting buitenlandse zaken 

 

26 – 28 november (week 48) 

• Begroting Sociale Zaken en Werkgelegenheid 

• Begroting Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 

 

3 – 5 december (week 49) 

• Stemmingen over alle begrotingen 

• 36 446 Wet toelating terbeschikkingstelling van arbeidskrachten 

 

 

 

Brussel  

Nederlandse delegatie actief tijdens de 47e plenaire zitting van het Congres van Lokale en 

Regionale overheden van de Raad van Europa  

Tussen 14-17 oktober heeft de 47e sessie van het Congres van regionale en lokale overheden van de 

Raad van Europa plaatsgevonden. De Nederlandse delegatie, deels bestaande uit recent benoemde 

leden, heeft bij verschillende debatten een bijdrage geleverd.  

 

Monitoringsrapporten & verkiezingswaarnemingen 

Zoals gebruikelijk werden er diverse monitoringsrapporten en verkiezingswaarnemingen besproken. 

Axel Boomgaars sprak namens de Nederlandse delegatie bij de monitoringsrapporten over Malta en 

Litouwen. Daarnaast werd er ook gesproken over de algemene tendens die naar voren komt uit de 

monitoringsrapporten in de afgelopen vier jaar. Eén van de gestelde punten is dat veel lokale 

overheden te weinig geld krijgen van de nationale overheid voor het uitvoeren van de taken die zij 

krijgen opgelegd door de nationale overheid. Voor de Nederlandse delegatie was dit een herkenbaar 

punt.  

 

Mensenrechten 

In de Lokale Kamer sprak Sigrid Sengers over de rol van de burgemeester als beschermer van de 

mensenrechten. Ze ging daarbij in op het demonstratierecht, dat burgemeesters moeten faciliteren, en 

de uitspraken van Geert Wilders en Marco Deen over het ontslag van burgemeester Halsema.  

 

Samenwerking Congres-Parlementair Assemblee 

Joris Bengevoord bevroeg de nieuwe Secretaris-Generaal van de Raad van Europa, Alain Berset, over 

zijn plannen voor de Raad van Europa, de open grenzen en de samenwerking met het Congres. Ook 

bevroeg hij Theodoros Rousopoulos, voorzitter van het Parlementair Assemblee, op hoe het Congres 

en het Parlementair Assemblee beter kunnen samenwerken.  

 

Inhoudelijke inbreng vanuit Nederlandse delegatie 

Tijdens de sessie werden ook diverse inhoudelijke rapporten van het Congres besproken. Namens de 

Nederlandse delegatie sprak wethouder Judith Compagner (Olst-Wijhe) in bij het debat over 
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ouderenzorg. Ze onderstreepte daarbij de oproep van het Congres aan de nationale lidstaten om te 

zorgen voor voldoende financiële middelen voor het uitvoeren van de zorgtaken. Gedeputeerde Eke 

Folkerts (Friesland) sprak over de circulaire economie in de regio en gaf daarbij goede voorbeelden uit 

Friesland.  

 

Situatie Georgië 

Op de laatste dag van de zitting stond er een debat gepland over de situatie in Georgië. Namens de  

Nederlandse delegatie sprak gedeputeerde Elianne Demollin (Limburg) zich uit voor mensenrechten en 

de vrijheid van open verkiezingen. Daarnaast sprak ze ook bij de behandeling van het rapport over de 

Turkse verkiezingen afgelopen maart.  

 

De besproken zaken worden, zoals altijd, kenbaar gemaakt aan de minister van Binnenlandse Zaken 

en Koninkrijksrelaties, Judith Uitermark.  

Uitnodiging online bestuurlijk oploopje toekomst Cohesiebeleid – vrijdag 25 oktober 15:00-15:45 

Afgelopen week is er een interbestuurlijk visiepaper vastgesteld betreffend het Europees cohesiebeleid 

post-2027. U vindt het paper via deze link. De VNG heeft hard meegewerkt aan dit paper, op basis van 

het in het voorjaar vastgestelde VNG-standpunt cohesiebeleid post-2027.  

  

Bestuurlijke portefeuillehouder in de VNG-commissie Europa & Internationaal, burgemeester Ellen van 

Selm (Purmerend), initieert een online bestuurlijk oploopje op 25 oktober 2024 van 15:00 tot 15:45, 

om het brede netwerk van betrokken gemeentebestuurders te informeren over de laatste 

ontwikkelingen op dit dossier. Op de agenda in ieder geval:  

• Wat is nu de positie van Nederland (incl. gemeenten) over het toekomstig cohesiebeleid? (en 

past dit bij de VNG-inzet?) 

• Wat onderneemt de VNG zelfstandig, los van de interbestuurlijk vervolgacties richting Brussel? 

• Hoe landt dit alles in Brussel? Wat kunnen we de komende maanden verwachten vanuit 

Brussel op dit dossier?  

• Hoe werken we hierin samen, als gemeenten/VNG? 

 

Wilt u zich aanmelden voor deze online bijeenkomst? Dat kan via een email aan Jessie.Post@VNG.NL 

– u ontvangt dan de Teamslink. 

 

Overzicht hoorzittingen van Eurocommissarissen in Europees Parlement  

Van 4-12 november zijn de hoorzittingen van de kandidaat-Eurocommissarissen in het Europees 

Parlement (EP). In deze hoorzittingen oordelen de verschillende commissies van het EP over de 

competentie en geschiktheid van de kandidaat-Eurocommissarissen. Deze hoorzittingen zijn niet 

slechts een formaliteit; het gebeurt regelmatig dat er ten minste één kandidaat niet door de 

hoorzittingen komt. Ook kan het zijn dat het beoogde portfolio van de Eurocommissaris nog wordt 

aangepast. Het schema met alle geplande hoorzittingen is hier te vinden: 

https://www.europarl.europa.eu/resources/library/media/20241010RES24508/20241010RES24508.pdf  

  

Schriftelijke en mondelinge vragen  

Europarlementariërs kunnen zowel schriftelijke als mondelinge vragen indienen. De schriftelijke vragen 

zijn al in te zien via deze website: https://elections.europa.eu/european-commission/en/ (doorklikken 

naar eurocommissaris). Na de mondelinge overhoring uit bovenstaand schema kan het dat een 

kandidaat gevraagd wordt om nog meer schriftelijke vragen te beantwoorden of om nogmaals 

mondeling overhoord te worden. Als een kandidaat de procedure niet doorstaat wordt er een nieuwe 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2024/10/04/visiepaper-cohesiebeleid-post-2027
mailto:Jessie.Post@VNG.NL
https://www.europarl.europa.eu/resources/library/media/20241010RES24508/20241010RES24508.pdf
https://elections.europa.eu/european-commission/en/
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kandidaat aangesteld door de voorzitter van de commissie en de lidstaat. Die doorstaat dezelfde 

procedure. De conferentie van commissievoorzitters en conferentie van voorzitters besluiten tot 

afronding van het overhoringsproces nadat ze de evaluatiebrieven van de verschillende commissies 

hebben geïnspecteerd. Daarna vindt een plenair debat plaatst met de voorzitter van de Commissie, en 

word er gestemd over het Commissiecollege als geheel.  

  

Website met alle informatie  

Het Europees Parlement heeft een website gelanceerd waar inzichtelijk is gemaakt wanneer en door 

welke commissies de Eurocommissarissen in spé bevraagd zullen worden. Die website is te vinden 

door deze link.  

  

In de komende lobbymemo’s treft u korte terugkoppelingen van enkele relevante hoorzittingen aan.  

 

Agenda Europese Comité van de Regio’s 

Agenda Congres Raad van Europa 

Datum Onderwerp Type 

26-11-2024 Architectuur voor energiezekerheid – geschiktheidscontrole Evaluatie 

28-10-2024 Tussentijdse evaluatie Jaspers - Technische bijstand van de 

EU voor de Europese regio’s 

Evaluatie 

30-10-2024 EU-regeling voor schoolfruit, -groente en -melk — vermindering 

van de rapportageverplichtingen 

Gedelegeerde 

verordening 

05-11-2024 Energie-efficiëntere gebouwen — portefeuillekader voor het 

verhogen van leningvolumes voor renovaties (gedelegeerde 

handeling) 

Gedelegeerde 

verordening 

08-11-2024 Afvalverwerking – Wijziging van de Europese afvalstoffenlijst 

om afgedankte batterijen en afval van de verwerking ervan aan 

te pakken 

Gedelegeerd besluit 

Datum Onderwerp 

21-10-2024 / 

01-11-2024 

EU Regions and Cities at UN CBD COP16: Shaping global biodiversity policies 

24-10-2024 External ECON meeting and conference 

25-10-2024 11th Subsidiarity Conference 

04-11-2024 / 

05-11-2024 

15th Plenary session of the Euro-Mediterranean Regional and Local Assembly 

11-11-2024 / 

22-11-2024 

UN Climate Change Conference (COP29) 

27-11-2024 25e NAT-commissievergadering 

Datum Onderwerp 

23-10-2024 / 

24-10-2024 

Webinars on youth engagement in the context of reconstruction and recovery process in 

Ukraine 

https://elections.europa.eu/european-commission/en/
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14392-Architectuur-voor-energiezekerheid-geschiktheidscontrole_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives_nl?text=Tussentijdse%20evaluatie%20Jaspers%20-%20Technische%20bijstand%20van%20de%20EU%20voor%20de%20Europese%20regio%E2%80%99s
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives_nl?text=Tussentijdse%20evaluatie%20Jaspers%20-%20Technische%20bijstand%20van%20de%20EU%20voor%20de%20Europese%20regio%E2%80%99s
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14223-EU-regeling-voor-schoolfruit-groente-en-melk-vermindering-van-de-rapportageverplichtingen_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14223-EU-regeling-voor-schoolfruit-groente-en-melk-vermindering-van-de-rapportageverplichtingen_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14396-Energie-efficientere-gebouwen-portefeuillekader-voor-het-verhogen-van-leningvolumes-voor-renovaties-gedelegeerde-handeling-_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14396-Energie-efficientere-gebouwen-portefeuillekader-voor-het-verhogen-van-leningvolumes-voor-renovaties-gedelegeerde-handeling-_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14396-Energie-efficientere-gebouwen-portefeuillekader-voor-het-verhogen-van-leningvolumes-voor-renovaties-gedelegeerde-handeling-_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14016-Afvalverwerking-Wijziging-van-de-Europese-afvalstoffenlijst-om-afgedankte-batterijen-en-afval-van-de-verwerking-ervan-aan-te-pakken_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14016-Afvalverwerking-Wijziging-van-de-Europese-afvalstoffenlijst-om-afgedankte-batterijen-en-afval-van-de-verwerking-ervan-aan-te-pakken_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14016-Afvalverwerking-Wijziging-van-de-Europese-afvalstoffenlijst-om-afgedankte-batterijen-en-afval-van-de-verwerking-ervan-aan-te-pakken_nl
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Het VNG Lobbymemo wordt gemaakt door: 

Den Haag: Eric de Rijk, Richard van Vliet, Jesse de Jong-

Paalvast, Wenneke Koenders en Behzad Sourani 

Brussel: Team Europa 


